

## APPENDIX "P"

Brief  
by

SURRETTE BATTERY COMPANY  
LIMITED  
SPRINGHILL, N.S.

Mr. Chairman, Gentlemen:

Surette Battery Co. Ltd. was established at Springhill, N.S. in 1959, with the assistance of Industrial Estates Ltd. An all Canadian Company was formed with the Salem, Mass. U.S.A. plant, Surette Storage Battery Company Inc. becoming a subsidiary.

Surette Storage Battery Co. Inc. of Salem has been operating successfully since 1930, manufacturing lead acid batteries for the industrial, marine, railway, trucking and automotive trade.

Since our operation commenced in 1969 in Springhill, N.S. we have developed our automotive lead acid battery business and manufacture for a number of national private brand accounts for resale through their retail outlets. We also manufacture for Volvo automobiles, batteries for cars assembled at Halifax. Continual development has been carried out at our Springhill plant for the demands of Maritime Marine Fishing Fleet, and with the growing electric (battery operated) lift vehicles, Surette Battery Co. Ltd. also markets, through an Automotive Distributor organization, our own brand of lead acid automotive and commercial batteries.

It has been our pleasure to assist considerably in the economy of Springhill with approximately 55 persons on our payroll. This payroll alone contributes approximately \$200,000.00 to Springhill, plus materials and services we are able to purchase in the local area. All shipping containers and packaging used in our operation are purchased from Nova Scotia manufacturers.

Surette Battery Co. Ltd. market their own brand and private brands throughout the four Atlantic Provinces and these shipments would account for approximately 80% of our overall production, balance of approximately 20% marketed in the Quebec-Ontario area. In the past year we have been assessing the Bermuda and West Indian markets in order

## APPENDICE «P»

Mémoire présenté  
par

la Surette Battery Company Limited,  
Springhill (N.-É.)

La Surette Battery Co. Ltd. a été établie à Springhill (N.-É.) en 1959, grâce à l'appui de la société *Industrial Estates Ltd.* C'était une société entièrement canadienne, avec filiale, la *Surette Storage Battery Company Inc.*, à Salem, au Massachusetts (É.-U.).

L'exploitation de la *Surette Storage Battery Co. Inc.*, de Salem, est fructueuse depuis 1930. On y fabrique des accumulateurs au plomb pour l'industrie en général, le commerce maritime, les sociétés ferroviaires, les entreprises de camionnage et l'industrie automobile.

Depuis le début de notre exploitation à Springhill (N.-É.), en 1960, nous avons mis sur pied une usine d'accumulateurs au plomb que nous vendons à un certain nombre d'entreprises privées d'envergure nationale qui, à leur tour, les revendent par l'intermédiaire de leurs détaillants. Nous fabriquons aussi des accumulateurs d'automobiles pour les automobiles Volvo montées à Halifax. Nos établissements de Springhill n'ont cessé de se développer en proportion des besoins des pêcheurs des Maritimes; de plus, devant le nombre croissant de chariots élévateurs électriques en circulation (mus par batterie), la *Surette Battery Co. Ltd.* met aussi sur le marché, via ses concessionnaires d'automobiles, ses propres marques d'accumulateurs au plomb pour l'industrie automobile et le commerce en général.

Notre apport à l'économie de Springhill est considérable, et nous nous en réjouissons; nous comptons, à notre service, environ 55 employés. Nous versons environ \$200,000 en salaires à l'économie de Springhill, sans compter les équipements que nous pouvons acheter dans la localité, et les services que nous y utilisons. Tous nos récipients d'expédition et tout notre matériel d'emballage proviennent de fabricants de la Nouvelle-Écosse.

La société *Surette Battery Co. Ltd.* distribue ses propres marques, ainsi que d'autres marques privées, dans les quatre provinces de l'Atlantique, soit environ 80 p. 100 de sa production globale, les derniers 20 p. 100 étant acheminés vers le Québec et l'Ontario. Nous évaluons depuis un an les marchés des Bermudes et des Antilles, afin de mieux pou-